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Postadress: Uppsala kommun, gatu- och samhällsmiljönämnden, 753 75 Uppsala  
Besöksadress: Stadshusgatan 2 
Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 
E-post: gatu-samhallsmiljonamnden@uppsala.se 
www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Gatu- och samhällsmiljönämndens protokoll 
onsdagen den 11 juni 2025 

Plats och tid  
Stadshuset, Dag Hammarskjöld, klockan 17:00-21:40,  
ajournering klockan 18:45-19:02 

Paragrafer  

51-68 

Justering 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av 
beslutsprotokoll. Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Protokollförare 

Rebecka Berg, nämndsekreterare 

  

Gatu- och samhällsmiljönämnden Datum: 
Protokoll 2025-06-11 
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Gatu- och samhällsmiljönämnden Datum: 
Protokoll 2025-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Närvarande 

Beslutande 

Rafael Waters (S), ordförande 
Joachim Höggren (MP), 1:e vice ordförande 
Nora Karlsson (C), 2:e vice ordförande 
Kerstin Westman (S) 
Marianne Löfqvist (S) 
Hannes Nelander (S) 
Erik Wiklund (V) 
Thomas Blomqvist (UP) 
Mats Gyllander (M) 
Anna-Karin Vaz Contreiras (KD) 
Stefan Berggren (L) 
Mattias Jansson (SD) 
Amelie Duvner (M) 

Ej tjänstgörande ersättare 

Andréas Karlsson (S) 
David Sörme (S) 
Bodil Brutemark (V) 
Sara Vamne (C) 
Filip Hjelm (L) 

Övriga närvarande 

Anna Axelsson, biträdande stadsbyggnadsdirektör, Towa Widh, gruppchef/controller, 
Peter Nilsson, Anna Sander, områdeschefer, Karl Ingelstam, Zahrah Lifvendahl, Babs 
Stuiver, enhetschefer, Johan Lindqvist, Elisabet Jonsson, Agneta Säfsten, Oscar Forss, 
Henrik Ljungman, Sebastian Häger, Johanna Andersson, Jerker Mathson, 
föredragande, Petter Wallgren, trafikhandläggare, Mikael D’Argy, 
framkomlighetssamordnare, Rebecka Berg, nämndsekreterare 
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Gatu- och samhällsmiljönämnden Datum: 
Protokoll 2025-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 51 

Val av justerare samt justeringsdag 

Beslut 

Gatu- och samhällsmiljönämnden beslutar 

1. att utse Nora Karlsson (C) att tillsammans med ordföranden justera dagens 
protokoll onsdag 18 juni 2025.  

 

§ 52 

Fastställande av föredragningslista 

Beslut 

Gatu- och samhällsmiljönämnden beslutar 

1. att fastställa utsänd föredragninglista, samt 
2. att överlämna inlämnat initiativärende kopplat till ärendet om reglering av 

cykelgata utmed Fålhagsgatan från Moderaterna till förvaltningen för 
beredning.  

Ordföranden uppmärksammar nämnden på att en informationspunkt om 
parkeringsplatser i centrala Uppsala har lagts till dagordningen. 

Inskickade frågor behandlas under § 68, Frågor från nämndens ledamöter.   
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Gatu- och samhällsmiljönämnden Datum: 
Protokoll 2025-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 53 

Workshop riskanalys 
Gatu- och samhällsmiljönämnden genomför en workshop på temat riskanalys och 
riskprioritering under ledning av Johan Lindqvist, verksamhetscontroller.  

Syftet med workshopen är att nämnden får prioritera, komplettera och justera risker 
inför nämndens verksamhetsplanering för år 2026.   
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Gatu- och samhällsmiljönämnden Datum: 
Protokoll 2025-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 54  

Utvecklingsplan för Gottsundagipen 
GSN-2025-00152 

Beslut 

Gatu- och samhällsmiljönämnden beslutar 

1. att anta utvecklingsplan för Gottsundagipen i enlighet med ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Utvecklingsplanen för Gottsundagipen har som syfte att visa den önskade långsiktiga 
utvecklingen av grönstråket och stadsdelsparken. Den svarar mot en åtgärd i Plan för 
Uppsalas parker, beslutad av gatu och samhällsmiljönämnden 18 oktober 2023 (§ 99).  

Beslutsunderlag  

• Tjänsteskrivelse daterad 12 maj 2025 
• Bilaga 1, Utvecklingsplan för Gottsundagipen 
• Bilaga 2, Sammanfattning av inledande dialog 
• Bilaga 3, Sammanfattning av synpunkter på förslaget 
• Bilaga 4, Presentation 

Arbetsutskottet har utan eget ställningstagande lämnat ärendet vidare till nämnden 
för beslut.  

Föredragning av Elisabet Jonsson.  

Yrkanden 

Nora Karlsson (C) yrkar: 

(1) att elljusspåren utgår ur utvecklingsplanen för Gottsundagipen. 
(2) att belysning tillkommer på motionsslingan i Vårdsätraskogen. 

Rafael Waters (S), ordförande, yrkar avslag till Nora Karlssons (C) yrkanden.  

Kerstin Westman (S) yrkar bifall till liggande förslag.  
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Gatu- och samhällsmiljönämnden Datum: 
Protokoll 2025-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Nora Karlssons (C) yrkande (1) mot avslag och finner att 
nämnden avslår yrkandet.  

Ordföranden ställer därefter Nora Karlssons (C) yrkande (2) mot avslag och finner att 
nämnden avslår yrkandet.  

Ordföranden finner avslutningsvis att nämnden beslutar i enlighet med liggande 
förslag. 

Reservationer 

Nora Karlsson (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för de egna yrkandena. 

Thomas Blomqvist (UP) reserverar sig mot beslutet. 

Särskilt yttrande 

Nora Karlsson (C) och Sara Vamne (C) anmäler följande särskilda yttrande: 

Centerpartiet reserverar sig till förmån för att bifalla våra egna ändringsyrkanden: 

• att elljusspåren utgår ur utvecklingsplanen för Gottsundagipen  

• att belysning tillkommer på Vårdsätra skogsslinga i Vårdsätraskogen 

Utvecklingsplanen är mestadels mycket bra och vi står bakom ambitionen att skapa mer 
folkliv i parken. Men ett elljusspår på den plats som föreslås i planen är olycklig.  

Centerpartiet anser att de skäl som framgår av beslutsunderlaget i bilaga 3: 
Sammanfattning av synpunkter på förslaget är tillräckliga för att kommunen ska avstå 
från att anlägga ett elljusspår i parken: 

• “Upplands skidförbund ser risk för konflikt skidspår och elljusspår för utrymme 
och ytskikt, samt tramp” 

• “Mycket stort motstånd mot belyst elljusspårslinga - konflikt med djur, speciellt 
fladdermöss och nattjagande fåglar” 

• Att elljusspåret uppfattas som “onödigt och oönskat” 

• “Det går att jogga på upptrampad stig” 

Därtill anför vi i Centerpartiet ytterligare skäl emot anläggande av ett elljusspår: 
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Gatu- och samhällsmiljönämnden Datum: 
Protokoll 2025-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

• Södra Gottsunda villaägareförening uttrycker sitt motstånd på sin Facebooksida 
enligt följande: “Risk att ett mycket upplyst elljusspår dominerar gipen och är 
negativt för djurlivet.” 

• Parken är redan trygg. Det är fri sikt och det finns redan belysning rakt genom 
denna del av parken.  

• Den belysta gång- och cykelbanan “Fiolbanan” finns cirka 20 meter från det 
föreslagna elljusspåret. Där Fiolbanan börjar är det endast cirka 400 meter till 
elljusspåret i Pattons hage. Det finns alltså redan ett elljusspår enbart ca 1000 
meter från det föreslagna elljusspåret 

• Centerpartiet vill undvika ljusföroreningar. Det är skönt med en mörk plats i 
naturen, det är en populär plats för att se norrsken, stjärnor och fyrverkerier i 
stadsnära läge. 

• Det är inte intressant att löpa på en öppen plats. Dessutom blir det en väldigt 
kort runda. 

Ett mer attraktivt alternativ 
Om det är nämndens vilja att anlägga ett elljusspår anför Centerpartiet att Vårdsätra 
skogsslinga är en mer lämplig plats, den en kuperad och varierad runda som är cirka fyra 
gånger längre (än det föreslagna elljusspåret) och skulle vara intressantare för en löpare. 
Det ansluter till redan befintlig belysning.  
 
Med ett knapptryck 
Därutöver vill Centerpartiet säkerställa att de elljusspår som föreslås i så fall startas 
manuellt vid behov genom ett knapptryck av den som önskar nyttja löprundan. Man 
skulle med fördel kunna kombinera det med ett räkneverk, för att räkna hur ofta 
belysningen används. 

  



Sida 8 (29) 

 

Gatu- och samhällsmiljönämnden Datum: 
Protokoll 2025-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 55  

Utvecklingsplan för Sunnerstaåsens 
friluftsområde 
GSN-2024-00247 

Beslut 

Gatu- och samhällsmiljönämnden beslutar 

1. att anta utvecklingsplan för Sunnerstaåsens friluftsområde i enlighet med 
ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Utvecklingsplanen för Sunnerstaåsens friluftsområde är baserad på resultatet från 
medborgardialoger som hållits med allmänheten som besöker området. Särskilda 
dialoger har hållits med barn och med föreningslivet. Fokus har lagts på att föreslå 
anläggningar för frilufts- och vardagsmotionsaktiviteter som kan samexistera och 
samutnyttjas året om. Hänsyn har tagits till platsspecifika juridiska begränsningar som 
finns i form av vattenskyddsföreskrifter, naturreservatsföreskrifter, fornlämningar och 
strandskydd. 

Förslaget innehåller satsningar på fler frilufts- och motionsanläggningar i områdets 
södra del i nära anslutning till övrig service och där det finns färre naturvärden som kan 
påverkas negativt. I de norra delarna föreslås lugna naturupplevelser prioriteras och 
naturvårdande insatser stärkas. 

Utvecklingsplanen ger en samlad bild av hur Sunnerstaåsens friluftsområde kan 
utvecklas när staden växer och fler besöker området. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 9 maj 2025 
• Bilaga 1, Utvecklingsplan för Sunnerstaåsens friluftsområde  
• Bilaga 2, Karta placering nya anläggningar 
• Bilaga 3, Sammanställning av barndialogerna 
• Bilaga 4, Yttrande från barngrupper 
• Bilaga 5, Sammanställning av föreningsdialogerna 
• Bilaga 6, Yttranden från föreningar och näringsliv 
• Bilaga 7, Sammanfattning av svaren på den digitala frågeenkäten 
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Gatu- och samhällsmiljönämnden Datum: 
Protokoll 2025-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

• Bilaga 8, Presentation 

Arbetsutskottet har tillstyrkt liggande förslag till beslut. 

Föredragning av Agneta Säfsten.  

Yrkanden 

Mats Gyllander (M) och Amelie Duvner (M) yrkar bifall till liggande förslag. 

Kerstin Westman (S) yrkar bifall till liggande förslag.  

Anna-Karin Vaz Contreiras (KD) yrkar bifall till liggande förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att nämnden beslutar i enlighet med liggande förslag. 
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Gatu- och samhällsmiljönämnden Datum: 
Protokoll 2025-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 56  

Parkeringsreglering i Valsätra 
GSN-2025-00779 

Beslut 

Gatu- och samhällsmiljönämnden beslutar 

1. att avgiftsbelagd parkering införs på Bernadottestigen, Bernadottevägen, 
Slipstensvägen, Spinnrocksvägen, Linrepevägen och Flakvägen enligt bilagda 
skisser i bilaga 3. 

Sammanfattning 

Sedan 2016 pågår ett kontinuerligt arbete med en översyn av parkeringssituationen på 
allmän gatumark i Uppsalas olika områden. Reglering av parkering syftar till att skapa 
en god sammanvägd tillgänglighet till parkering och framkomlighet, samt 
trafiksäkerhet, för samtliga trafikslag. Att vid behov införa parkeringsregler är också en 
del av kommunens väghållaransvar.  

Detta ärende berör behovet av nya parkeringsregler i delar av Valsätra. Förslaget till 
nya parkeringsregler baseras på en parkeringsutredning, med tillhörande 
parkeringsinventering, som bifogas som bilagor till ärendet.  

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 16 maj 2025 
• Bilaga 1, Parkeringsutredning Valsätra 
• Bilaga 2, Parkeringsinventering Valsätra 
• Bilaga 3, Skisser på utformning och vägmärkesuppsättning Valsätra 

Arbetsutskottet har utan eget ställningstagande lämnat ärendet vidare till nämnden 
för beslut.  

Föredragning av Oscar Forss.  

Yrkande 

Mattias Jansson (SD) yrkar avslag till liggande förslag.  
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Gatu- och samhällsmiljönämnden Datum: 
Protokoll 2025-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer liggande förslag mot avslag och finner att nämnden beslutar i 
enlighet med liggande förslag. 

Reservationer 

Thomas Blomqvist (UP) reserverar sig mot beslutet.  

Mattias Jansson (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för det egna yrkandet med 
följande motivering: 

Jag reserverar mig mot beslutet om parkeringsreglering i Valsätra. 

Det argument som framförs för utökad parkeringsreglering berör oftast de ännu icke 
reglerade områden som är belägna förhållandevis nära centrum, något som absolut inte 
kan sägas vara fallet i Valsätra. 

Eftersom det handlar om enskilda gator torde en reglering mest kunna leda till något 
slags överflyttningseffekt, vilket i sin tur skulle kunna leda till fortsatta utökade förslag. 
Det är i så fall ytterligare ett i raden av exempel på den typ av ”små stegens tyranni” eller 
”mission creep” som kännetecknar en stor del av Nämndens arbete rörande 
biltillgänglighet och parkering. 

Särskilda yttranden 

Thomas Blomqvist (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 

UP anser att parkeringsregleringens mål att öka tillgängligheten på parkeringsplatser i 
området är bra. Däremot motsätter vi oss utförandet.  

Förslaget innebär en kostnadshöjning för kommunala parkeringsplatser. UP anser att vi 
ej bör höja priset för parkeringar.  

Förslaget innebär nya taxor, UP anser att dessa höga taxor motverkar målet om ökad 
tillgänglighet. Vi förespråkar lägre taxor och avgift under kortare tid av dygnet. Höga 
parkeringsavgifter drabbar resurssvaga grupper oproportionerligt hårt. Det är ofta 
personer med svag ekonomi som har störst behov av sin bil för att kunna komma till 
arbetet och utföra andra ärenden. Dessa personer behöver inte fler kostnader.  

Anna-Karin Vaz Contreiras (KD) anmäler följande särskilda yttrande: 

Kristdemokraterna i Gatunämnden vill uppmärksamma överflyttningseffekterna av när 
man parkeringsreglerar i olika områden. För att undvika fler bilar inne i centrala staden 
behöver infartsparkeringar och pendlarparkeringar börja byggas. Det behövs ett 
helhetstänk – man minskar inte biltrafiken genom att bara stänga parkeringar och gator 



Sida 12 (29) 

 

Gatu- och samhällsmiljönämnden Datum: 
Protokoll 2025-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
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Utdragsbestyrkande 
 

i staden – det är dags att börja göra de infartsparkeringar och utökade 
pendlarparkeringar det står om i landsbygdsprogram bland annat, och fungerande 
kringleder, så att man inte behöver använda city gator som genomfart för att ta sig från 
ena stadsdelen till den andra.  

Mer än 50 000 av kommunens befolkning bor på landsbygden, vi är den största 
landsbygdskommunen i Sverige, men vi kan inte ses som “den bästa” så länge man 
koncentrerar sig främst på centrala stadsdelarna och göra plats för spårvägslinjen, 

Om boende inte kan ha sin bil parkerad i närheten av sitt hem, så kommer personen ta 
med sig bilen till jobbet eller skolan. Det borde vara positivt om boende lämnar bilen 
hemma och tar sig till sin sysselsättning med cykel eller kollektivtrafik. Men blir 
parkeringarna dyrare och färre så blir det fler som trafikerar staden med bil.  

Det kanhända att landsbygdsbor med sämre kollektivtrafik, väljer att parkera på platser 
som Valsätra för att ta buss in till staden.  

Uppsala Kommun har satt som mål att vara Sveriges bästa landsbygdskommun. Vi är 
den största i alla fall, men kan inte kalla sig den bästa för närvarande.  

Många som bor på landsbygden kan idag inte ta sig in till staden på annat sätt än med 
bil, och när man kommer till staden har man svårt att ta sig fram pga pågående 
grävningar och avstängningar, och dessutom svårt att finna infartsparkeringar där man 
smidigt hade kunnat lämna bilen och ta sig vidare med kollektivtrafik t ex. 

Kristdemokraterna vill härmed flagga för att inte bara parkeringsreglera och stänga 
parkeringar, utan även utveckla infartsparkeringar samt att i samarbete med Regionen 
utöka och utveckla pendelparkeringar och busslinjetrafiken så att den blir mer attraktiv 
för de som idag är bilberoende.  
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§ 57  

Yttrande över remissversion av program och 
handlingsplan för äldrevänlig kommun 
GSN-2025-00711 

Beslut 

Gatu- och samhällsmiljönämnden beslutar 

1. att avge yttrande till kommunstyrelsen enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutade den 31 januari 2022 att uppdra äldrenämnden att 
revidera program och handlingsplan för äldrevänlig kommun. 

Programmet beskriver en samlad och långsiktig strategi för kommunens äldrevänliga 
arbete. Detta görs i linje med kommunens åtaganden som medlem i 
Världshälsoorganisationens globala nätverk för åldersvänliga städer och samhällen. 
Handlingsplanen kompletterar programmet genom att formulera åtgärder och peka ut 
ansvariga för ett antal prioriterade åtgärder som behöver hanteras på kort sikt.  

Äldrenämnden har tagit fram ett förslag till reviderat program och handlingsplan för 
äldrevänlig kommun som skickats till kommunstyrelsen för fortsatt beredning. 
Kommunstyrelsen beslutade den 8 april 2025 att remittera program och handlingsplan 
till berörda nämnder och bolag för yttrande.  

Beslutsunderlag  

• Tjänsteskrivelse daterad 8 maj 2024 
• Bilaga 1, Yttrande över remissversion av program och handlingsplan för 

äldrevänlig kommun 
• Bilaga 2, Remissversion av program för äldrevänlig kommun  
• Bilaga 3, Remissversion av handlingsplan för äldrevänlig kommun  

Arbetsutskottet har utan eget ställningstagande lämnat ärendet vidare till nämnden 
för beslut.  
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Yrkande 

Nora Karlsson (C) yrkar bifall till liggande förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att nämnden beslutar i enlighet med liggande förslag. 

Särskilda yttranden 

Stefan Berggren (L) anmäler följande särskilda yttrande: 

När det gäller området ”arbete och samhällsengagemang” i förslaget så är en mycket 
central del i arbetet mot en mer äldrevänlig kommun att äldre har möjlighet att 
yrkesarbeta och därför behöver indikatorerna förbättras så att de avspeglar det vi från 
Liberalt håll menar faktiskt behöver åstadkomma och följa upp här. Nämligen att äldre i 
större utsträckning ges möjlighet att yrkesarbeta längre upp i åldrarna. 

Liberalerna yrkar därför på att det för den delen som handlar om att främja äldre i 
yrkesarbete (57/25) utarbetas nya tydliga indikatorer som speglar att man faktiskt kan 
mäta att en förflyttning sker till en mer äldrevänlig kommun i detta avseende. Äldres 
möjlighet till fortsatt yrkesarbete är för Liberalerna en central fråga som kopplar till 
många delar av en social och ekonomisk hållbar utveckling. Indikatorerna som 
föreslagits mäter inte det utvecklingsområdet avser arbeta mot och uppnå, och därför 
behöver nya tas fram i denna del. 

Anna-Karin Vaz Contreiras (KD) anmäler följande särskilda yttrande: 

För att vara en Äldrevänlig kommun när det gäller de områden GSN ansvarar för, behöver 
vi tänka fysisk tillgänglighet, framkomlighet och parkeringsmöjligheter vid Kommunens 
olika besöksmål och i centrala staden. Vi behöver även fler offentliga toaletter vid parker 
till exempel.  

Ska vi göra fler förändringar i centrala Uppsala så måste vi säkerställa att det finns 
parkeringsmöjligheter centralt och att framkomligheten är god till parkeringarna, för att 
den ska kunna nyttjas ultimat (parkeringsgaragen vid Dragarbrunnsgatan är bra att de 
finns men det är inte lätt att köra dit, med många gående och cyklister på den gatan, och 
trångt gator runtomkring).  

Uppsala domkyrka är ett av stadens viktigaste besöksmål och det behöver finnas 
parkeringsmöjligheter inom rimligt avstånd för äldre gudstjänstbesökare som inte har 
rätt till färdtjänst, men har ändå svårt att cykla eller ta sig in och ur en buss fort nog. 
Man kan inte bara ta bort alla parkeringsplatser utan att erbjuda alternativa platser 
inom rimligt avstånd för personer med sämre rörlighet, vare sig det är yngre eller äldre 
personer. 
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Gatu- och samhällsmiljönämnden Datum: 
Protokoll 2025-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 58  

Yttrande över kommunrevisionens 
grundläggande granskning i styrelse och 
nämnder 2024 
GSN-2025-00701 

Beslut 

Gatu- och samhällsmiljönämnden beslutar 

1. att avge yttrande till kommunrevisionen enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Granskningens syfte är att översiktligt bedöma om styrelse och nämnder har en 
tillräcklig struktur för styrning, uppföljning och kontroll av verksamheten. De 
bedömningar som lämnas ska utgöra en grund för säkerställande att styrelse och 
nämnder lever upp till de mål och beslut som fullmäktige fastställt. 

Kommunrevisionens bedömning är att gatu- och samhällsmiljönämnden har 
säkerställt att verksamheten bedrivits på ett ekonomiskt tillfredsställande sätt under 
2024 samt att nämnden har tillsett att det finns system för att följa upp den interna 
kontrollen på ett ändamålsenligt sätt. 

Kommunrevisionen bedömer att nämnden i allt väsentligt har följt upp mål och 
uppdrag i enlighet med beslutade riktlinjer och uppföljningsplaner. Det finns dock 
enligt kommunrevisionen utrymme för förbättring genom utveckling av indikatorernas 
mätbarhet för att underlätta uppföljning av mål och uppdrag i sin helhet. 

Kommunrevisionen ger inga riktade rekommendationer till nämnden till följd av 
granskningen men ger två rekommendationer som riktar sig till kommunstyrelsen och 
samtliga granskade nämnder. Det är dessa två rekommendationer som nämnden 
yttrar sig över. 

• Klargöra vilka indikatorer som hör till respektive nämndmål och uppdrag i 
verksamhetsplanerna.  

• Utveckla tydliga målnivåer för aktuellt verksamhetsår för att underlätta 
uppföljning av målen som helhet. 
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Gatu- och samhällsmiljönämnden Datum: 
Protokoll 2025-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Svar och kommentarer på rekommendationerna finns i förslag till yttrande i ärendets 
bilaga 1. 

Beslutsunderlag  

• Tjänsteskrivelse daterad 6 maj 2025  
• Bilaga 1, Yttrande till kommunrevisionen avseende grundläggande granskning 

i styrelse och nämnder 2024 
• Bilaga 2, Kommunrevisionens grundläggande granskning av styrelse och 

nämnder 2024 

Arbetsutskottet har tillstyrkt liggande förslag till beslut. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att nämnden beslutar i enlighet med liggande förslag. 
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Gatu- och samhällsmiljönämnden Datum: 
Protokoll 2025-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 59  

Svar på initiativärende från Mats Gyllander (M) 
och Fredrik Björkman (M) om 
signalprioritering på Fyrislundsgatan 
GSN-2025-00494 

Beslut 

Gatu- och samhällsmiljönämnden beslutar 

1. att besvara initiativärendet med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Mats Gyllander (M) och Fredrik Björkman (M) har i ett initiativärende föreslagit att 
stadsbyggnadsförvaltningen utreder hur framkomligheten på Fyrislundsgatan kan 
förbättras med hjälp av grön våg i trafiksignalerna. Åtgärden har som syfte att öka 
framkomligheten och minska buller och utsläpp. 

Beslutsunderlag  

• Tjänsteskrivelse daterad 9 maj 2025 
• Bilaga 1, Initiativärende från Moderaterna om signalprioritering på 

Fyrislundsgatan 

Arbetsutskottet har tillstyrkt liggande förslag till beslut. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att nämnden beslutar i enlighet med liggande förslag. 

  



Sida 18 (29) 

 

Gatu- och samhällsmiljönämnden Datum: 
Protokoll 2025-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 60  

Svar på initiativärende från Centerpartiet 
gällande felanmälda cykelpumpar och 
cykelvårdsstationer 
GSN-2025-00495 

Beslut 

Gatu- och samhällsmiljönämnden beslutar 

1. att besvara initiativärendet med föredragningen i ärendet.  

Sammanfattning 

Centerpartiet har i ett initiativärende föreslagit att Uppsala kommun vid mottagen 
felanmälan samma dag åker till felanmäld pump eller servicestation och sätter upp en 
lapp för att upplysa cyklisterna om att kommunen har tagit emot felanmälan, samt att 
det på lappen framgår vilket datum felet förväntas vara avhjälpt. 

Beslutsunderlag  

• Tjänsteskrivelse daterad 23 maj 2025 
• Bilaga 1, Initiativärende från Centerpartiet gällande felanmälda cykelpumpar 

och cykelvårdsstationer 

Arbetsutskottet har utan eget ställningstagande lämnat ärendet vidare till nämnden 
för beslut.  

Yrkande 

Nora Karlsson (C) yrkar bifall till initiativärendet.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Nora Karlssons (C) yrkande mot liggande förslag och finner att 
nämnden beslutar enligt liggande förslag.  
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Gatu- och samhällsmiljönämnden Datum: 
Protokoll 2025-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Reservation 

Nora Karlsson (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för det egna yrkandet.  

Särskilt yttrande 

Nora Karlsson (C) och Sara Vamne (C) anmäler följande särskilda yttrande: 

Centerpartiet reserverar sig till förmån för att bifalla vårt initiativärende. Mycket av 
förvaltningens föredragning är positiv och vi ser fram emot de förbättringsmöjligheter 
som man arbetar med. Däremot ser vi inte att svaret på initiativärende fullt ut motsvarar 
de att-satser som finns i initiativärendet, specifikt att det ska lappas på servicestationer 
när en felanmälan inkommit. Detta för att förbättra dialogen med uppsalaborna och öka 
tydligheten gentemot densamma. 
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Gatu- och samhällsmiljönämnden Datum: 
Protokoll 2025-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 61  

Svar på initiativärende från 
Kristdemokraterna om fler hundrastgårdar 
och hundlatriner 
GSN-2024-02849 

Beslut 

Gatu- och samhällsmiljönämnden beslutar 

1. att besvara initiativärendet med föredragningen i ärendet.  

Sammanfattning 

Anna-Karin Vaz Contreiras (KD) och Carl Berlin (KD) har i ett initiativärende yrkat på att 
se över och sätta upp fler hundlatriner samt att se över lämpliga platser för enklare 
hundrastgårdar i Uppsala. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 14 maj 2025 
• Bilaga 1, Initiativärende från Kristdemokraterna om fler hundrastgårdar och 

hundlatriner 

Arbetsutskottet har utan eget ställningstagande lämnat ärendet vidare till nämnden 
för beslut.  

Yrkande 

Anna-Karin Vaz Contreiras (KD) yrkar bifall till initiativärendet.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Anna-Karin Vaz Contreiras (KD) yrkande mot liggande förslag och 
finner att nämnden beslutar enligt liggande förslag.  
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Gatu- och samhällsmiljönämnden Datum: 
Protokoll 2025-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 62  

Ansökan om medel ur Frans Otto Törnlunds 
stiftelse 2025 
GSN-2025-00789 

Beslut 

Gatu- och samhällsmiljönämnden beslutar 

1. att årets utdelning av medel från Frans Otto Törnlunds stiftelse ska gå till att 
finansiera åtgärder för att säkerställa tillgången till fungerande offentliga 
toaletter för kommuninvånare och besökare i Uppsala kommun. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun förvaltar Frans Otto Törnlunds stiftelse. Gatu- och 
samhällsmiljönämnden beslutar årligen vad utdelningen ska användas till. Årets 
utdelning uppgår till 390 000 kronor och föreslås användas för att möta den ökade 
belastningen på kommunens offentliga toaletter genom intensifierat underhåll, 
förebyggande trygghetsarbete, reparationer och stärkta städrutiner. 

Frans Otto Törnlund var en svensk företagare och filantrop från Uppsala, verksam 
under 1900-talet. Han är mest känd för att ha grundat Otto Törnlunds stiftelse, en 
organisation som bär hans namn och verkar i enlighet med hans vilja att främja sociala 
och humanitära ändamål. 

Stiftelsen grundades genom Törnlunds testamente och har till syfte att stödja personer 
i ekonomiskt eller socialt utsatta situationer, särskilt äldre och behövande, samt att 
bidra till allmännyttiga och ideella verksamheter. Otto Törnlunds 
samhällsengagemang kom till uttryck i hans önskan att ge tillbaka till samhället, vilket 
idag förvaltas genom stiftelsens insatser inom bland annat äldreomsorg, socialt arbete 
och lokala välfärdsinitiativ. 

Stiftelsen är verksam än idag och verkar ofta genom bidragsgivning till organisationer 
och insatser som ligger i linje med Törnlunds ursprungliga intentioner. 

Beslutsunderlag  

• Tjänsteskrivelse daterad 20 maj 2025 

Arbetsutskottet hartillstyrkt liggande förslag till beslut. 
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Gatu- och samhällsmiljönämnden Datum: 
Protokoll 2025-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Mats Gyllander (M) och Amelie Duvner (M) yrkar bifall till liggande förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att nämnden beslutar i enlighet med liggande förslag. 
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Gatu- och samhällsmiljönämnden Datum: 
Protokoll 2025-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 63  

Delegationsbeslut till gatu- och 
samhällsmiljönämndens sammanträde 11 juni 
2025 
GSN-2025-00024 

Beslut 

Gatu- och samhällsmiljönämnden beslutar 

1. att lägga förteckningen över delegationsbeslut anmälda vid sammanträdet till 
handlingarna. 

Sammanfattning 

Till nämnden anmäls beslut som har fattats på delegation med stöd av delegations- 
och arbetsordning för gatu- och samhällsmiljönämnden enligt förteckningen nedan: 

• Delegationsförteckning gatu- och samhällsmiljönämnden 2025-06-11 
• Delegationsbeslut fordonsflytt 
• Delegationsbeslut parkeringstillstånd 
• Delegationsbeslut särskild kollektivtrafik 
• Delegationsbeslut trafik och markupplåtelse 

Beslutsunderlag  

• Tjänsteskrivelse daterad 2 juni 2025 
• Förteckningar över delegationsbeslut  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att nämnden beslutar i enlighet med liggande förslag. 
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Gatu- och samhällsmiljönämnden Datum: 
Protokoll 2025-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 64  

Anmälningsärenden till gatu- och 
samhällsmiljönämndens sammanträde 11 juni 
2025 
GSN-2025-00023 

Beslut 

Gatu- och samhällsmiljönämnden beslutar 

1. att lägga anmälningsärenden enligt förteckning till handlingarna.  

Sammanfattning 

Till nämnden anmäls ärenden enligt förteckningen nedan: 

• Sammanställning nya ärenden 
• Ekonomisk månadsrapport per april 2025 
• Ekonomisk månadsrapport per maj 2025  
• Protokoll från gatu- och samhällsmiljönämndens arbetsutskott 4 juni 2025 
• Protokoll från stadsbyggnadsförvaltningens samverkansmöte 25 februari 2025 
• Protokoll från stadsbyggnadsförvaltningens samverkansmöte 15 april 2025 
• Detaljplaner för kännedom 

Beslutsunderlag  

• Tjänsteskrivelse daterad 2 juni 2025 
• Förteckning anmälningsärenden 

Föredragning av Anna Axelsson.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att nämnden beslutar i enlighet med liggande förslag. 
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Gatu- och samhällsmiljönämnden Datum: 
Protokoll 2025-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 65 

Fyllnadsval till gatu- och 
samhällsmiljönämndens arbetsutskott 
GSN-2022-03224 

Beslut 

Gatu- och samhällsmiljönämnden beslutar 

1. att utse Erik Wiklund (V) till ny ersättare i gatu- och samhällsmiljönämndens 
arbetsutskott. 

Sammanfattning 

Gatu- och samhällsmiljönämnden beslutade 18 januari 2023 § 5 att inrätta ett 
arbetsutskott som består av fyra ordinarie ledamöter och tre ersättare.  

Arbetsutskottet ansvarar för beredning av ärenden till nämnden samt för beslut som 
delegerats till utskottet enligt delegationsordningen.  

Carl Åborg (V) har avsagt sig sitt uppdrag som ledamot i gatu- och 
samhällsmiljönämnden. Då Carl Åborg (V) var ersättare i gatu- och 
samhällsmiljönämndens arbetsutskott behöver nämnden utse en ny ersättare till 
arbetsutskottet.  

Arbetsutskottet föreslår nämnden att utse Erik Wiklund (V) till ny ersättare i gatu- och 
samhällsmiljönämndens arbetsutskott. 

Beslutsgång  

Ordföranden finner att nämnden beslutar i enlighet med arbetsutskottets förslag.  
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Gatu- och samhällsmiljönämnden Datum: 
Protokoll 2025-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 66 

Informationsärenden 
Gatu- och samhällsmiljönämnden får information om följande: 

Information om parkeringsplatser i centrala Uppsala 
Föredragande: Henrik Ljungman, Oscar Forss 

Presentation av tillgängliga parkeringsplatser i centrala Uppsala och hur utvecklingen 
sett ut under de senaste åren sett till antal och typ av parkering. Under föredragningen 
lyfts även aktuella och framtida behov inom området. Utgångspunkten för arbetet med 
parkeringar är kommunens program för mobilitet och trafik med tillhörande 
handlingsplan.  

Studieresa Köpenhamn 
Föredragande: Elisabet Jonsson 

Information om upplägg för studieresa till Köpenhamn som nämnden tidigare beslutat 
om (§ 18/2025). Resan äger rum i augusti och kommer fokusera på gatu- och 
samhällsmiljönämndens verksamhetsområde, så som innerstadsmiljöer och 
klimatanpassning.   

Framkomlighet 
Föredragande: Sebastian Häger 

Redovisning av det pågående arbetet med planskilda korsningar för järnvägen och 
trafiken på S:t Persgatan respektive S:t Olofsgatan. Projektet är ett samarbete mellan 
kommunen och Trafikverket. Förvaltningen redogör för tidsplan och syfte med 
projektet. Arbete beräknas pågå till och med våren 2027.  

Grön- och blåstrukturplan  
Föredragande: Johanna Andersson 

Information om kommunens arbete med grön- och blåstrukturplan inför att planen 
skickas på remiss under hösten. Planen ska beskriva kommunens målsättningar för 
natur, grönområden och vatten. Den ska fördjupa och utveckla översiktsplanens 
vägledning och tydliggöra förutsättningar för efterföljande planering och byggnation.   

Invasiva arter 
Föredragande: Jerker Mathson 

Information om invasiva främmande arter och hur förvaltningen arbetar med frågan. 
Kommunens arbete fokuserar huvudsakligen på bekämpning, avfallshantering, 
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Gatu- och samhällsmiljönämnden Datum: 
Protokoll 2025-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

miljöövervakning samt att stötta Länsstyrelsens arbete. Arbetet utgår till stor del från 
EU-förordningen om invasiva främmande arter.  
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Gatu- och samhällsmiljönämnden Datum: 
Protokoll 2025-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 67 

Deltagande konferens och möten 
Det finns inga inbjudningar att behandla och inget att återrapportera.   
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Gatu- och samhällsmiljönämnden Datum: 
Protokoll 2025-06-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 68 

Frågor från nämndens ledamöter 
Nora Karlsson (C) och Sara Vamne (C) har skickat in en fråga om ledarskap och 
sjukfrånvaro. Förvaltningen besvarar frågan. Ytterligare information kommer i form av 
årets medarbetarundersökning.  

Mats Gyllander (M) har skickat in en fråga om schackbräde på Celsius torg. 
Förvaltningen tar med sig frågan.   

Mats Gyllander (M) har vidare ställt en fråga om sommartorget på Fyristorg. 
Förvaltningen redogör för vad som hänt i ärendet sedan nämnden fattade beslut om 
sommartorg under våren. En utvärdering kommer göras efter sommaren.  
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